

141st
IPU



Assembly
Belgrade (Serbia)
13 - 17 October 2019

الجمعية العامة الـ141 للاتحاد البرلماني الدولي

بلغراد (صربيا)

17-13 تشرين الأول/أكتوبر 2019



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

130
years of empowering parliamentarians

FYP/141/A.1.rev

2 تشرين الأول/أكتوبر 2019

جدول الأعمال الأولي المنقح لمنتدى البرلمانين الشباب

الإثنين 14 تشرين الأول/أكتوبر 2019، من الساعة 14:30 حتى الساعة 18:30

القاعة 0/3 (الطابق الأرضي)، المبنى أ (A)، مركز المؤتمرات سافا

1. إقرار جدول الأعمال

2. انتخاب عضو مجلس واحد من مجموعة آسيا والمحيط الهادئ

سيُنتخب المنتدى عضو مجلس من مجموعة آسيا والمحيط الهادئ (امرأة) ملء شاغر المجموعة الجيوسياسية، الذي لم يتم ملؤه في الجمعية العامة الـ140 للاتحاد البرلماني الدولي.

3. تحديثات قطرية بشأن مشاركة الشباب:

سيُناقش المنتدى التطورات الأخيرة حول مشاركة الشباب على الصعيدين العالمي والقطري. وسوف يتم مناقشة التقدم المحرز حتى الآن، والتحديات الراهنة، واستخلاص النتائج وتقديم التوصيات.

4. المساهمة في أعمال الجمعية العامة الـ141:

سيُتبادل أعضاء المنتدى وجهات النظر من منظور الشباب حول موضوع المناقشة العامة في الجمعية العامة الـ141.



وسيتيم إبلاغهم عن دور لجنة تعزيز احترام القانون الإنساني الدولي، التابعة للاتحاد البرلماني الدولي، من قبل رئيستها، السيدة أ. فاداي (المجر).

كما سيتبادل المشاركون وجهات النظر من منظور الشباب بشأن مشروع القرار قيد النظر في الجمعية العامة الـ141 بعنوان تحقيق التغطية الصحية الشاملة بحلول عام 2030: دور البرلمانات في ضمان الحق في الصحة.

5. تحديث ومناقشة خطة عمل المنتدى وأنشطته (2019-2020)

سيناقش المنتدى ما قام به الاتحاد البرلماني الدولي منذ نيسان/أبريل 2019 لدعم مشاركة الشباب والنظر في الأنشطة المخطط لها.

وسيتيم إطلاع المشاركين خاصة على نتائج المؤتمر العالمي السادس للبرلمانيين الشباب، بما في ذلك نتائج مركز التدريب الأول والبرنامج الإرشادي للبرلمانيين الشباب، اللذين انعقدوا خلال المؤتمر. سيتم دعوتهم إلى تقديم مقترحات بشأن المواضيع الممكنة لجلسات التدريب المقبلة للبرلمانيين الشباب.

6. الأعمال التحضيرية للجمعية العامة الـ142 (نيسان/أبريل 2020)

يستعد المنتدى للجمعية العامة الـ142 من خلال مناقشة البنود المدرجة على جدول أعمال اللجان الدائمة للاتحاد البرلماني الدولي: الاستراتيجيات البرلمانية لتعزيز السلم والأمن، لمواجهة التهديدات والنزاعات الناتجة عن الكوارث المتعلقة بالمناخ، لتنظر فيها اللجنة الدائمة لسلم والأمن الدوليين؛ تطبيق نظم الرقمنة والاقتصاد الدائري لتحقيق أهداف التنمية المستدامة، لاسيما تلك المسؤولة عن الاستهلاك والإنتاج، لتنظر فيه اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة والتمويل والتجارة. وفقاً للقاعدة 6 الفقرة 1، من قواعد المنتدى وأساليبه عمله، يعين المنتدى مقررين لإعداد تقارير شاملة للشباب حول البنود الأساسية المذكورة أعلاه.



7. مناقشة حول سياسات الشباب

ينظم مجلس المستقبل العالمي جائزة كل عام للاحتفال بالسياسات المثالية للأجيال القادمة. هذا العام، تسلط جائزة السياسة المستقبلية الضوء على السياسات التي تعمل على تمكين الشباب من خلال توفير الوظائف اللائقة والمستدامة، وكذلك المشاركة المدنية والسياسية من أجل التنمية المستدامة والسلام. يعمل الاتحاد البرلماني الدولي، إلى جانب مجلس المستقبل العالمي، الأمم المتحدة وغيرها من المنظمات، معاً لتحديد السياسات الأكثر تأثيراً في تمكين الشباب وتكريمها. وسيُحتفل بالفائزين يوم الأربعاء، 16 تشرين الأول/أكتوبر 2019، عند الساعة 15:00، خلال جزء خاص من الجمعية العامة الـ 141 للاتحاد البرلماني الدولي، التي ستعقد في بلغراد. وسيناقش المشاركون الممارسات الجيدة في صنع سياسات الشباب. وسيتيح النقاش أيضاً فرصة لجمع آراء البرلمانيين الشباب حول ما الذي يجعل سياسة الشباب جيدة وماذا يمكن للبرلمانات القيام به لتعزيز السياسات وإصدار القوانين التي تنهض بتمكين الشباب.

8. ما يستجد من أعمال





141st IPU Assembly

Belgrade (Serbia)
13-17 October 2019



FYP/141/A.1.rev
2 October 2019

Revised Provisional Agenda of the Forum of Young Parliamentarians

Monday, 14 October 2019, 2.30 – 6.30 p.m.
Hall 3/0 (ground floor), Building A, Sava Centre

- 1. Adoption of the agenda**
- 2. Election of one Board member from the Asia-Pacific Group**

The Forum will elect one Board member from the Asia-Pacific Group (female) to fill that geopolitical group's seat which was not filled at the 140th IPU Assembly.
- 3. Country updates on youth participation**

The Forum will discuss recent developments in global and national youth participation. The young parliamentarians will reflect on successes and current challenges, draw conclusions and make recommendations.
- 4. Contribution to the work of the 141st Assembly**

Members of the Forum will exchange views from a youth perspective on the theme of the General Debate of the 141st Assembly.

They will be informed about the role of the IPU Committee to Promote Respect for International Humanitarian Law by its President, Ms. A. Vadai (Hungary).

Participants will also exchange views from a youth perspective on the draft resolution under consideration at the 141st Assembly, entitled *Achieving universal health coverage by 2030: The role of parliaments in ensuring the right to health*.
- 5. Update and discussion on the Forum's work plan and activities (2019–2020)**

The Forum will discuss what the IPU has done since April 2019 to support youth participation and consider the activities planned.

Participants will be briefed in particular on the results of the Sixth Global Conference of Young Parliamentarians, including the results of the first Training Hub and Mentorship Café for young MPs held during the Conference. They will be invited to make proposals on possible topics for future training sessions for young MPs.

6. Preparations for the 142nd Assembly (April 2020)

The Forum will prepare for the 142nd Assembly by discussing the items on the agenda of the IPU Standing Committees: *Parliamentary strategies to strengthen peace and security against threats and conflicts resulting from climate-related disasters and their consequences*, to be considered by the Standing Committee on Peace and International Security; and *Mainstreaming digitalization and the circular economy to achieve the SDGs, responsible consumption and production*, to be considered by the Standing Committee on Sustainable Development, Finance and Trade.

In accordance with Rule 6.1 of its Rules and Working Modalities, the Forum will appoint rapporteurs to prepare youth overview reports on the above-mentioned subject items.

7. Debate on youth policies

The World Future Council organizes an award every year to celebrate exemplary policies for future generations. This year, the Future Policy Award will put the spotlight on policies that empower young people through decent and sustainable jobs as well as civic and political participation for sustainable development and peace. The IPU, the World Future Council, the United Nations and other organizations have worked together to identify and honour the most impactful policies in empowering young people. The winners will be celebrated on Wednesday, 16 October 2019 at 3 p.m. during a special segment of the 141st IPU Assembly in Belgrade.

Participants will discuss good practices in youth policy-making. The discussion will also be an opportunity to gather the views of young parliamentarians on what makes a good youth policy and on what parliaments can do to promote policies and pass laws that advance youth empowerment.

8. Any other business